
L’evolució de la pandèmia, 
la vacunació i les noves 
mesures. 

Projecten una plaça Major 
que prioritze el seu ús per 
les persones. 

Celebren una jornada 
informativa per a parlar de 
l’autoconsum elèctric. 

Exposició “Paraules 
Pintades” amb obres 
pictòriques als balcons. 

Celebració de la festa de 
Sant Antoni. 

Bons resultats en les 
proves d’accés a la 
universitat. 

El col·legi Fundació Ribera 
realitza millores als patis. 

Actes de final de curs en 
els centres educatius.

Premis del periòdic 
“El Nostre” d’Alcoi per a 
Cristina Aguilera i 
Lydia Sempere

BANYERESel nostre
JUNY 2021

CONCERT DE LES DUES BANDES. El Festival 
de Bandes de Santa Marià Magdalena que 
organitza la Societat Musical Banyeres de 
Mariola i que enguany complia la 36 edició 
va comptar amb la participació de les dues 
bandes del poble. Pàgina 12

EL CORPUS DINS L’ESGLÉSIA. Les 
restriccions marcades per la Covid-19 van 
fer que la processó del Corpus es celebrara 
a l’interior de l’església. Van participar els 
xiquets i xiquetes que van fer la Primera 
Comunió.  Pàgina 19

La situació de desescalada que estem vivint ha propiciat que enguany hagen pogut organitzar-se alguns actes del programa festiu 
de la Malena. Amb les limitacions que marca la normativa sanitària i amb el temor que aquestes no es vegen sobrepassades per 
a evitar que puguen produir-se contagis com està passant en molts llocs, es va programar un sopar temàtic dels Anys 80 en el que 
va actuar el grup Superhits, amb gran assistència. D’igual forma s’ha celebrat ja el festival de bandes de Santa Maria Magdalena 
i està previst un programa que inclou sopars sobre diferents temàtiques al pati de la Malena, un espectacle amb l’actuació d’un 
mag en Vil·la Rosario, la celebració del 40 aniversari de la Llegenda de Sant Jordi, les tradicionals sessions de Cinema a la Fresca, 
els concerts d’estiu de les dues bandes de música, la programació religiosa en honor de la Patrona amb misses, ofrena de flors i 
novenes, danses populars, l’actuació d’una orquestra i el tradicional acte d’Homenatge als Majors. Pàgina 4
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BANYERES – ALCOI

Automóviles La Alcoyana 
(Alcoi).
Telèfon 965 520 562

BANYERES – VILLENA

Autobusos Montescar 
(Villena).
Telèfon 965 801 173

BANYERES – VALENCIA

Estació d’Autobusos de 
Valencia.
Telèfon 963 466 266

Autobusos la Concepción.
Telf. 963 499 949 (València)
Telf. 962 380 362 (Ontinyent)

BANYERES – ALICANTE

Estació d’Autobusos de 
Alicante.
Telèfon 965 130 700

SERVEIS
D’INFORMACIÓ

Ayuntamiento . . . . . 966 567 475 - 966 567 315

Policía Local . . . . . . . . . . . . . . . . . . 966 567 756

Urgencias  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .112

Guardia Civil . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 566 528

Centro de Salud . . . . . . . . . . . . . . . 966 527 600

Urgencias Centro Salud . . . . . . . . . 966 527 602

Cruz Roja . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 566 979

Urgencias  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .112

Bomberos  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .085

Hospital V. de los Lirios de Alcoy . .  965 537 400

Centro de Especialidades 

La Fábrica de Alcoy . . . . . . . . . . . . 966 527 710

Correos  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 566 092

Juzgado de Paz . . . . . . . . . . . . . . . 966 567 718

Casa de Cultura . . . . . . . . . . . . . . . 966 567 766

Polideportivo  . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 566 825

Hogar del Jubilado . . . . . . . . . . . . . 966 567 555

Museu Molí Paperer . . . . . . . . . . . . 965 567 770

Museu Arqueológico  . . . . . . . . . . . 966 567 896

Área de Acampada 

“Molí l’Ombria”  . . . . . . . . . . . . . . . 667 553 730 

Colegio Alfonso Iniesta

    Edificio de la Font Bona . . . . . . . 965 566 269

    Edificio de la Malena . . . . . . . . . 965 566 680

Colegio Fundación Ribera  . . . . . . . 965 566 565

I.E.S. ‘Professor Manuel Broseta’ . . 966 527 675

Escola Infantil Municipal  . . . . . . . . 966 567 521

Escola Infantil “El Patiet” . . . . . . . . 965 567 043

Parroquia de Nuestra Señora

de la Misericordia. Oficinas . . . . . . 966 567 388

Hidáqua . . . . . . . . . 965 567 031 - 966 567 537

Iberdrola (Atención al cliente) . . . . . 901 202 020

Conservatorio Municip. de Música.. 966 568 401

SUMA Gestión Tributaria  . . . . . . . . 965 292 000

Casal de la Joventut . . . . . . . . . . . . 966 568 383

HORARIS TELÈFONS ÚTILS

Biblioteca Pública, de 17 a 20 h. (dilluns a
 divendres). Tel. 966 567 766
Biblioteca de la Fundación Valor, de 18 a 

20 h. (lunes a viernes). 
Biblioteca de l’IES Professor Manuel Bro-

seta: de 8 a 15 h. de dilluns a diven-
dres.

Museu Arqueològic Torre Font Bona: 
Hivern: Dimecres i dijous: 13 a 14 i 17 a 19.
Divendres a diumenge: 12 a 14 i 19 a 20

Museu de la Farmàcia: 
Dimarts a diumenge: 12 a 13,30.

Museu Valencià del Paper. 
Hivern: Dimecres a dijous: 12 a 14 i 16 a 19. 
Divendres: 12 a 14 i 17 a 19.
Dissabte i diumenge: 10 a 14 i 17 a 19.

Museu de l’Espardenya. 
Hivern: Dimecres i dijous: 11 a 13 i 16 a 17.
Divendres a diumenge: 10 a 12 i 16 a 17.
Castell: 
Divendres, dissabtes i diumenges:  de 11 a 14 

i de 16 a 18 hores.
Telèfon 965 567 453 (Oficina Turisme).

Oficina de Turisme (Parc Villa Rosario): De 
dimarts a divendres de 9 a 14 h. i dis-
sabtes, diumenges i festius de 10 a 14 h. 
Tel: 965 567 453. Dilluns tancat.

HORARIS CASAL DE LA JOVENTUT
Horari d’atenció al públic:
De dilluns a divendres
De 9.00 a 14.00 h i de 16.00 h a 19.00 h.
joventut@portademariola.com

Sala d’ordinadors
De dilluns a dimecres de 16.00 a 19.00 h

HORARI DE SUMA
Dijous amb cita cridant al 965 292 000

L’Altet: 966 91 94 00
 
Manises: 961 598 500

  LÍNIA D’AUTOBÚS

TRANSPORT 
DE VIATGERS

Estació de RENFE de
 Villena: 965 802 594

FERROCARRIL

AEROPORTS

FA
RM
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DE
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IA

HORARI DE L’ECOPARC: 

Dimarts a diumenge:
de 10 a 14 i de 17 a 20 hores.
Dilluns: tancat
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Una trentena de persones formen enguany la junta de la 
Comissió de Festes de la Malena, totes nascudes l’any 1996. 
Amb la dificultat que comporta la pandèmia, en un moment 
en el qual encara estem en fase de desescalada, han intentat 
preparar una programació que puga permetre gaudir 
d’alguns esdeveniments en un temps que tradicionalment 
està carregat d’actes de tota classe. Iván Ballester Torres és 
el president; Juan Francisco Vañó Francés el vicepresident; 
Silvia Ballester Pla és la secretària; Juan Juan Beneyto 
el vicesecretari; Sara Albero Albero la tresorera; Noelia 
López Tortosa la vicetresorera; Leonardo Ferre Albero està 
al càrrec de la comunicació i són vocals: Nuria Albero 
Blázquez, Bea Albero Ferre, Pablo Albero Ferre, Cristina 
Albero Rizo, Attila Belszegi, Maria Jesús Beneyto Hernández, 
Carlos Calatayud Calabuig, Mireia Calero Mataix, Clemente 
Maestre Izquierdo, Marta Molina Vázquez, María Moncho 
Santonja, Tania Mora Ais, Anna Payà Martínez, Cecilia 
Real Sanchis, Rafa Revert Bodí, Ana Rico Juan, Marcelino 
Romero Bodí, Ignacio Sempere Santonja, Daniel Serrano 
Francés, Cristian Silvestre Belda, Christian Torres Revert, 
Toni Valero Elvias i Carlos Vicent Domenech. 

De l’1 al 16 de juliol Farmàcia Amigó, C/La Creu, 17, Telf. 965566345

Del 17 al 30 de juliol Farmàcia Carrión, Av. Constitució, 11, Telf. 966567115

De l’1 al 15 d’agost  Farmàcia Amigó, C/La Creu, 17, Telf. 965566345

Del 16 al 31 d’agost Farmàcia Carrión, Av. Constitució, 11, Telf. 966567115

La Comissió de Festes 
de la Malena

PER A CONTRACTAR ANUNCIS EN ESTA PUBLICACIÓ

EL NOSTRE BANYERES.  
Director: Luis Peidro. 
Gerente: Javier Llopis. 
COORDINACIÓ I REDACCIÓ: PEDRO VILANOVA 
Nº 86. Tercera Época. Dipòsit Legal: A 441 -2013. 
email: npbanyeres@elnostreciutat.com. Imprimeix: Localprint
Edita: MÉS CIUTAT SA. Plaça Pintor Gisbert, 3. 03801 Alcoi

615 67 16 65 
(Pedro Vilanova)

AMB LA 
COL.LABORACIÓ 
DE LA 
CONSELLERIA 

� CINEMA. Cinema a la fresca, del 6 
al 8 de juliol. Pati de la Malena.

� SOPAR. Sopar Malena Carnival. 
Amb l’actuació del grup Tito Pontet. 9 
de juliol, 20,30 h. Pati de la Malena

� MÚSICA. Concert d’Estiu de la So-
cietat Musical. 10 de juliol. Concert 
d’Estiu de La Nova. 23 de juliol. Ambos 
a les 23 hores en Vil·la Rosario.

� LLEGENDA. 40 Anys de la Llegen-

da. 16 i 17 de juliol. Vil·la Rosario.

� PATRONA. 22, 23 i 24 de juliol. 
Actes religiosos de Santa Maria Magda-
lena. Danses populars.

� ORQUESTRA. Actuació de l’Or-
questra la Pato. 24 de juliol, 23 h.

� MAJORS. Missa i Homenatge als 
Majors, amb actuació del Grup Aires 
de Mariola. 25 de juliol, 19 h.

� Fins al dia 29, la 
temperatura més alta va ser 
de 32,4 ºC. La mínima es 
situà en 121 ºC.

CITES

METEOROLOGIA JUNY
Font: Estació meteorològica IES Professor Manuel Broseta i www.meteobanyeres.com

� Durant el mes, fins 
al dia 29,  s’havien 
comptabilitzat 28 
litres per metre 
quadrat.

� Els vents van ser 
normals. Les ràfegues més 
fortes van arribar a 67,6 
km/h.

TEMPERATURA PLUJA VENT

D’EDUCACIÓ, INVESTIGACIÓ, CULTURA I 
ESPORT DE LA GENERALITAT

En les últimes setmanes s’han fet treballs de reasfaltat i repintat d’un tram d’uns 
2,5 kilómetres aproximadament de la carretera de Banyeres a Onil. Les millores 
s’han fet des de la part de Banyeres, a partir de l’encreuament amb la carretera 
d’Alcoi. L’obra realitzada a millorat sustancialment l’estat del paviment en aquest 
interval de carretera.

Asfalten la carretera Banyeres-Onil

Integrants de la comissió de Festes de la Malena.

Les millores s’han fet al llarg d’un interval de 2,5 km.

La realització d’activitats està supeditada a la normativa sanitària que es 
determine en funció de l’evolució de la pandèmia.
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HA DEIXAT DE SER OBLIGATÒRIA EN ALGUNS CASOS

Entren en vigor noves mesures 
sobre l’ús de la mascareta

Les últimes mesures dictades pel 
Govern d’Espanya referides al 
comportament davant la pandèmia 

de la Covid-19 han establit que, en de-
terminats casos, ha deixat de ser obliga-
tori l’ús de la mascareta. En concret, no 
és necessari portar-la quan s’està a l’ai-
re lliure si es manté una distància per-
sonal d’1,5 metres; en esdeveniments a 
l’aire lliure amb el públic assegut a 1,5 
metres de distància; i en reunions entre 
convivents.

En canvi, les persones de sis anys 
en avant queden obligades a usar la 
mascareta en els següents suposats: 
en qualsevol espai tancat d’ús públic/
obert al públic; en qualsevol espai a 
l’aire lliure si no es pot mantindre una 
distància mínima d’1,5 metres, excepte 
convivents; en els mitjans de transport 
i en les seues estacions de viatgers; en 
els esdeveniments multitudinaris a l’ai-
re lliure, quan els assistents (de peu o 
asseguts/des) no puguen mantindre 1,5 
metres de distància entre persones, ex-
cepte convivents; en el cas de geriàtrics 
(amb vacunació amb pauta completa 
superior al 80%), és obligatòria la màs-
cara per a treballadors i visites (no per 
a residents).

Es demana que es porte sempre una 
mascareta damunt en eixir de casa per 
si és necessari usar-la. Cal continuar 
sent responsables.

OBTENCIÓ DEL CERTIFICAT COVID 
DIGITAL

Al web de la Conselleria de Sanitat pot 
sol·licitar-se el certificat Covid Digital 
de la Unió Europea. En l’enllaç http://
coronavirus.san.gva.es/certificado-di-
gital-ue es poden trobar els diferents 
certificats que poden ser necessaris per 
a permetre la mobilitat dins de l’entorn 
de la Unió. Hi ha tres tipus: certificat de 
vacunació, certificat de diagnòstic i cer-
tificat de recuperació.

El mes acaba 
amb “zero” casos

El mes de juny s’ha acabat sense 
que hi haja casos actius per Co-
vid-19 al poble, d’acord amb l’úl-
tim part que va fer públic el con-
sistori el dia 29. No obstant això 
cal deixar patent que les últimes 
dades publicades fan referència a 
l’actualització comunicada per la 
Conselleria de Sanitat en data 27.

Mantindre’s en zero casos resul-
ta tremendament positiu, especial-
ment si es té en compte que en els 
últims dies està observant-se una 
pujada en la incidència en molts 
punts del país el que ha propiciat 
que haja arribat a produir-se, des-
prés de l’últim cap de setmana, al 
voltant de cent casos per cada cent 
mil habitants.

QUASI TRES SETMANES SENSE 
COVID

La situació de “zero” casos posi-
tius en Banyeres ve produint-se des 
de l’11 de juny. Això representa 
suposa quasi tres setmanes sense 
que es registre cap afectació per 
aquesta malaltia en la població

S’HA PASSAT DE PRACTICAR PCR A VACUNAR

La pandèmia presenta ara la millor cara

Infermeres de vacunació amb part de les companyes de l’equip d’Infermeria

Les infermeres de reforç que estan 
ocupant-se del procés de vacunació al 
poble estan convençudes que la pandè-
mia de la Covid-19 ha tingut dues cares. 
“Hem tingut mesos molt dolents en els 
quals féiem al voltant de cent proves 
PCR al dia. Ara estem vivint la part bona 
que és vacunar cada dia a un centenar 
de persones”.

Això està sent una realitat des que 
Banyeres ha passat a ser “punt de va-
cunació”. Per a aquestes professionals, 
que estan sent recolzades en tot mo-
ment per la resta de l’equip d’inferme-
ria del Centre de Salut, tot està sent més 
fàcil pel simple fet de no haver de des-
plaçar-se a Alcoi. “Pensem que la gent 
està prou contenta i que ha vist molt bé 
les mesures que s’han pres, com vacu-
nar en un lloc independent del centre 
-en la zona d’urgències adjacent al ca-
rrer Fra Leonardo- i coordinar el pro-
cés de manera que es faça de manera 
ràpida i sense haver d’esperar”.

Com es recordarà, al principi molta 
gent va haver de traslladar-se a Alcoi, 
aspecte que va canviar quan la Conse-

lleria va marcar les noves directrius. 
“Per a nosaltres suposa molt més 
treball, però per a la gent està resul-
tant molt millor. No es tracta només 
d’inocular les dosis sinó que hi ha 
molta feina que no es veu: les cites te-
lefòniques, el seguiment de les pautes, 
explicar-li a tothom el que s’està fent, 
emetre carnets, registrar-ho tot infor-
màticament...”

I com en tot, no falten les anècdo-
tes. “Hi ha qui sempre protesta, so-
bretot quan hi ha canvis de protocol 
de forma tan contínua. Preguntes 
com per què abans era a Alcoi i ara 
en Banyeres, o per què ahir es posava 
una vacuna i hui altra... són constants. 
La veritat és que en aquesta pandèmia 
vivim al dia i el que ahir era vàlid pot 
ser que hui ja no ho siga i a vegades és 
complicat que la gent puga arribar a 
entendre-ho. Si per a nosaltres és di-
fícil gestionar-ho, per a la gent ho és 
encara més”.

També hi ha qui exigeix algun model 
de vacuna. “Hi ha qui pensa que açò 
és com un mercat en el qual es pot 

triar el producte. I fins i tot hi ha qui 
s’ha disgustat perquè no se li ha ino-
culat la marca que esperava. És molt 
habitual que pregunten: però aquesta 
és la bona?”.

Es calcula que en el moment de fer 
aquesta entrevista, coincidint en la 
vacunació de les persones de 47-48 
anys, s’havien posat en Banyeres més 
de dos mil vacunes complint el pla 
estratègic marcat per la Conselleria 
de Sanitat. Quan el periòdic es publi-
que s’estima que s’estarà vacunant al 
col·lectiu de 40 anys.

IMPORTANT: CASOS AMB NOMÉS 
UNA DOSI DE VACUNA

Des de l’equip d’infermeria s’ha 
volgut incidir en el següent missat-
ge: als menors de 65 anys que hagen 
passat la Covid soles se’ls inocularà 
una dosi de vacuna i es farà quan es 
complisquen sis mesos d’haver passat 
la infecció. Es seguirà aquest protocol 
excepte si es té una condició d’alt risc, 
gran dependència o si s’és resident en 
un centre residencial.

No és necessari 
portar-la quan s’està a 
l’aire lliure si es manté 
una distància personal 
d’1,5 metres
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NOUS HORARIS DE L’ECOPARC. El nou horari de l’ecoparc és de dimarts 
a diumenge, de 10 a 14 i de 17 a 20 hores, estant els dilluns tancat. Es rectifica, 
d’aquesta manera, la informació que es va plasmar en l’edició del mes passat.

Aquests horaris estan vigents des que l’ecoparc va passar a ser gestionat per la 
xarxa d’ecoparcs del “Consorci Crea”.

DE LA MALALTIA CONEGUDA COM A “TOS DE LES GOSSERES”

ESTUDIEN SUPRIMIR ELS APARCAMENTS ENCARA QUE ELS VEHICLES PODRAN CONTINUAR CIRCULANT

La remodelació de la plaça Major 
prioritzarà l’ús a les persones

Un brot contagiós va obligar a tancar 
uns dies el parc caní de la “Ese”

L’Ajuntament va haver de tancar du-
rant uns dies el parc caní situat al parc 
públic de la “Ese” després d’haver-se 
detectat un brot contagiós de la malal-
tia coneguda com a “tos de les gosse-
res”, una malaltia respiratòria canina 
coneguda també com a rinotraqueïtis o 
traqueobronquitis infecciosa que afec-
ta les vies respiratòries superiors. Con-
cretament es veuen afectades la cavitat 
nasal, la laringe, la tràquea, les cordes 
vocals i els bronquis, i és similar a la 
grip que patim les persones.

Alguns dels símptomes que poden 
presentar els gossos són tos seca, 
respiració ràpida, pèrdua de l’ape-
tit, apatia, mucositat nasal i ocular 
excessiva i, a vegades, febre. Davant 
aquesta situació es va procedir a tan-
car la zona per a fer tasques de desin-
fecció. Aquest espai va estar clausurat 
fins que es va poder garantir que era 
segur, tornant a estar obert en l’actua-
litat. Des del consistori es va recordar 
la importància de mantenir la higie-
ne en aquests espais i la necessitat 
de no oblidar mesures com la neteja 
de mans o la de les potes de l’animal. 
També és obligatori recollir els excre-

En projecte la remodelació de la Plaça Major

L’alcalde Josep Sempere ha anun-
ciat que en pròximes dates es farà 
públic el projecte de la remodela-

ció de la plaça Major que té el suport 
financer de la Generalitat. Segons ha 
explicat, el document encara no està 
definitivament “tancat”, si bé ha revelat 
alguns dels detalls.

Sembla que la plaça tindrà un caràc-
ter “per als vianants”, és a dir, es vol 
evitar el “caos” que la caracteritza ca-
da dia al ser un espai on es conjuguen 
zones d’aparcament, de pas de vehicles 
i d’esplai de les persones. És habitual 
veure la plaça repleta de cotxes, alguns 
en trànsit, uns altres tractant d’aparcar, 
altres estacionats fins i tot al costat del 
fanal central obstaculitzant les zones 
d’aparcament que hi ha davant la paret 
adjacent a l’església. Tot això mentre 
els vianants sortegen la multitud de ve-
hicles o assisteixen a l’espectacle des 
d’alguna de les terrasses dels bars.

La intenció és donar prioritat a l’ús de 
la plaça “a les persones” abans que als 
vehicles. D’ací ve que s’haja plantejat, 
en un primer moment, que puga tindre 
un ampli espai central per als vianants, 
encara que sense evitar el pas dels co-
txes, que circularien a través d’un vial 

La zona canina està situada al parc de la “Ese”.

que vorejaria la plaça, en un únic sen-
tit, aprofitant l’espai que ara ocupen els 
aparcaments i les terrasses dels bars, 
donant accés als diferents carrers que 
comuniquen amb la plaça. Això sí, el 
canvi principal seria la supressió de les 
places d’estacionament.

Pel que fa a la zona per als vianants 

aquesta quedaria en la part central i 
s’estendria fins a la façana de l’esglé-
sia, campanar i edificis contigus. La 

seua delimitació amb la zona destina-
da al pas dels vehicles seria, a priori, 
mitjançant una línia de deu fanals que 

ments de les mascotes, igual que en 
la resta dels parcs o en qualsevol via 
pública. D’igual forma resulta conve-

nient netejar les restes d’orina dels 
animals utilitzant una mescla d’aigua 
i vinagre.

marcaria el límit entre els dos espais, 
suprimint l’actual fanal que hi ha en el 
centre. En aquesta zona central es situa-
rien les terrasses dels bars.

Esta informació la va avançar fa 
dues setmanes en una nota de premsa 
José Carlos Molina, del Grup Popular. 
També va donar altres detalls, com la 
grandària dels fanals -5 metres-, el 
tipus de paviment -lloses de granit-, 
el color de la vorera -diferent de la 
resta-, etc. La nota es va emitir des-
prés que els diferents portaveus foren 
convidats a conéixer l’estat del pro-
jecte. Els populars van difondre una 
nota explicant-ho tot i plantejant que 
la remodelació hauria de comptar en 
el màxim consens, incloent-hi a veïns 
i comerciants, encara que sense arri-
bar a entrar en judicis de valor. Des 
del Govern Municipal s’ha lamentat 
que es fes pública aquesta informa-
ció, ja que era encara “provisional”, 
considerant que s’havia fet ús d’«in-
formació privilegiada».

Per citar alguns exemples, Alcoi, Biar, 
Beneixama, Bocairent, Camp de Mirra, 
La Canyada o Ontinyent, totes elles pobla-
cions pròximes, es caracteritzen perquè 
les seues places principals prioritzen els 
espais per als vianants enfront dels vehi-
cles. Però és cert que cada municipi té la 
seua orografia particular i la de Banyeres 
és una de les més complicades.

S’ha plantejat, en un 
primer moment, que 
puga tindre un ampli 
espai central per als 
vianants
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L’alcalde assegura que el Seprona 
no va paralitzar el desbrossament 
Davant la nota de premsa que va 

difondre el Grup Municipal Po-
pular en la qual s’indicava que 

el Seprona (Servei de Protecció de la 
Naturalesa de la Guàrdia Civil) havia 
paralitzat la neteja i el desbrossament 
que estava efectuant el consistori en el 
vessant de la muntanya de l’ermita del 
Sant Crist, argumentant que era època 
de nidificació i que treballs com la poda 
es fan, normalment, a l’hivern, i no ara, 
l’alcalde Josep Sempere va aclarir que el 
Seprona no havia paralitzat en cap mo-
ment l’acció, “simplement havia supervi-
sat els treballs que s’estaven realitzant”.

Sempere va recordar que el consistori 

disposava de “l’autorització pertinent” 
i que les feines que s’havien parat es 
reprendrien quan la Brigada Municipal 
acabara de fer altres qüestions prefe-
rents que havia de fer, entre altres, la 
neteja de la piscina municipal.

L’alcalde ha dit que el motiu d’haver 
actuat en aquesta zona responia a la 
seua proximitat amb el punt habitual 
des del qual es disparen els castells de 
focs artificials, “la qual cosa obliga a ha-
ver de netejar el radi perimetral que pot 
veure’s afectat pel llançament dels focs”.

Per eixe motiu, va explicar, tècnics 
de la Conselleria d’Agricultura van re-
comanar fer una crema controlada, 

en la qual actuarien tècnics i bombers 
forestals.”No obstant això, fa unes set-
manes van descartar fer la crema abans 
de l’estiu per la proximitat de la fi del 
període de cremes i l’adversitat de les 
condicions meteorològiques que hi ha-
via eixos dies”.

Aquesta circumstància i la proximitat 
de les cases del barri de la Malena, així 
com un col·legi i també el centre de la 
població, van motivar que no s’espe-
rara a fer la “crema controlada” i que 
s’haja actuat desbrossant i netejant la 
zona, utilitzant-se, segons explicacions 
del primer edil, maquinària cedida a 
la brigada municipal, sense costos ad-

dicionals.
Sempere va recordar, d’altra banda, 

que la zona en què s’han fet aquests 
treballs no és boscosa sinó que “es-
tà formada, bàsicament, per bancals 
d’oliveres i ametllers, molt descuidats 
des de fa anys, la qual cosa implica pe-
rill d’incendi per la proximitat al punt 
de llançament dels focs d’artifici”. Ha 
aprofitat per a recordar que les perso-
nes que siguen propietàries de solars, 
ribassos i parcel·les, tant urbanes, 
forestals com agrícoles, tenen l’obli-
gació de mantenir-les en un bon estat 
de neteja higiene per a prevenir que es 
produïsca un incendi forestal.

Subvencionen els concerts de L’Octavari
La Diputació Provincial d’Alacant ha subvencionat amb 4.000 euros a l’Ajuntament per l’última edició 

de les Jornades Musicals de l’Octavari de Sant Jordi. Els concerts es van celebrar els dies 1 i 2 de maig a 
l’església parroquial i van ser oferits per l’Orquestra Simfònica SMI Santa Cecília de Cullera, i pel Cor Uni-
versitari Sant Yago de València. L’ajuda s’ha concedit dins de la convocatòria de subvencions realitzada per 
l’administració provincial destinada a donar suport a la realització d’activitats culturals, musicals i escèni-
ques en els municipis.

Realitzen un 
documental 
sobre els 
costums de 
Banyeres

La iniciativa de l’ajuntament 
de dur a terme la gravació d’un 
documental destinat a recuperar 
la memòria oral i col·lectiva del 
municipi, amb la inclusió de tes-
timonis sobre oficis, costums i 
tradicions que només es conser-
ven en la memòria de les perso-
nes majors, ha sigut reconeguda 
per la Diputació Provincial amb 
la concessió d’una ajuda econò-
mica de 2.000,00 euros que es 
destinaran a finançar part de la 
seua realització. L’òrgan pro-
vincial ha inclòs aquest projecte 
en una convocatòria de subven-
cions destinades a donar suport 
a activitats dirigides al foment 
de la llengua i la cultura popular 
valenciana.

El vídeo, que rep com a títol 
“Costumari de Banyeres de 
Mariola. Quefers i tradicions”, 
inclou costums, festivitats i ele-
ments d’arrelament en el muni-
cipi, aspectes sobre els treballs 
agrícoles que es realitzaven, 
qüestions sobre la gastronomia 
local i formes de vida que hui 
dia pràcticament han desapa-
regut.

El documental perseguix que 
la informació que aporten els 
seus protagonistes es conserve 
com a testimoni d’una manera 
de vida i que puga ser coneguda 
i valorada per les noves gene-
racions.

Actuació de l’Orquestra Simfònica SMI Santa Cecília de Cullera

CONTRÀRIAMENT AL QUE VA DIR EL PP

Un operari fent treballs de desbrossament en el vessant del Sant Crist. Aspecte que presenta la zona després de la neteja.

MORENET
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Ponents i organitzadors amb Enric Morera, Júlia Company i Josep Sempere.

VAN ASSISTIR ENRIC MORERA I JÚLIA COMPANY

Jornada sobre 
l’autoconsum i les 
comunitats energètiques

Les iniciatives sobre autoconsum i les zero emissions compten amb suport 
institucional.

E l dia 9 de juny es va celebrar a 
la Casa de Cultura una jornada 
dedicada a l’autoconsum i les 

comunitats energètiques. La iniciativa 
va estar organitzada per la regidoria 
de Promoció Econòmica del consis-

Horari “d’estiu” dels museus
Amb l’arribada del mes de juny, els museus han actualitzat els seus 

horaris, adaptant-los als mesos estivals. D’aquesta manera, de juny a 
setembre, el Museu de l’Espardenya obri dimecres i dijous d’11 a 12 
i de 17 a 18 hores, mentre que els divendres, dissabtes i diumenges 
obrirà de 10 a 11 i de 17 a 18 hores.

Per la seua part el Museu Valencià del Paper obri dimecres i dijous 
de 12 a 13 hores i de 18 a 19 hores, mentre que els divendres, dissab-
tes i diumenges ho farà d’11 a 13 i de 18 a 20 hores.

Finalment el Museu Arqueològic Torre de la Font Bona obri dime-
cres i dijous de 13 a 13,45 i de 9 a 19.45 hores, i els divendres, dis-
sabtes i diumenges ho farà de 13 a 13,45 i de 20 a 20,45 hores.

Aquests horaris han sigut plenament vàlids per al mes de juny. Du-
rant juliol i agost són els mateixos però sense l’horari de vesprada, 
que estarà tancat.

tori i l’Agència d’Ocupació i Desenvo-
lupament Local i va comptar amb el 
suport incondicional del president de 
les Corts Valencianes, Enric Morera, 
que va assistir, així com el de l’alcoiana 
Júlia Company, que va estar en qualitat 
de presidenta de l’Institut Valencià de 
Competitivitat Empresarial (IVACE), 
institució que està promovent, entre al-
tres iniciatives, diferents accions per a 
fomentar l’autoconsum i la utilització 
de les energies renovables en empreses, 
entitats i comunitats.

Després que Júlia Company i l’alcal-
de Josep Sempere obriren l’acte, es va 
abordar el tema “les instal·lacions so-
lars d’autoconsum” a càrrec de Marta 
Province i Raúl Gimeno, traslladant la 
seua experiència en generació d’energia 
pròpia, local i sostenible i amb la inten-
ció de dur a terme una “transformació 
energètica” del territori cap a la “sobi-
rania energètica” amb el compromís de 
la sostenibilitat.

A continuació va intervenir Juan Sa-
cri, president de Sapiens Energia, qui va 
proposar la fórmula de les “comunitats 
energètiques a escala local”, un mètode 
en el qual es proposa l’accés a energia 
neta i econòmica baix el criteri d’un 
model de producció, gestió i utilització 

d’energies renovables, amb solucions 
d’autoconsum adaptades a les neces-
sitats de domicilis i empreses i amb la 
contractació d’energia procedent, al 
cent per cent, de fonts renovables.

Seguidament va prendre la paraula Ni-
colau Claramunt, alcalde d’Albalat dels 
Sorells, qui va parlar de l’experiència 
d’aquest municipi en el desenvolupa-
ment del pla “0,0 emissions”, un pro-
grama que té com a objectiu rebaixar al 
màxim les emissions contaminants de 
la població.

Després de les intervencions es va 
produir un torn d’intervencions i debat 
entre els assistents previ a la clausura, 
que va estar a càrrec d’Ester Revert i 
Jordi Amorós, regidors de les delega-
cions d’Indústria i Promoció Econòmi-
ca, respectivament, que van posar de 
manifest la intenció del consistori ban-
yerí en promocionar iniciatives d’auto-
consum i consum d’energia verda; la 
voluntat de ser partícips dels Objectius 
de Desenvolupament Sostenible (ODS) 
marcats en l’agenda per al 2030; i l’ad-
miració per les iniciatives empreses pel 
poble d’Albalat per a aconseguir l’ob-
jectiu de zero emissions, considerant 
a aquest municipi com a “exemple a 
seguir”.

La jornada es va celebrar a la Casa de Cultura - Teatre Beneficència.



DIVENDRES, 2 DE JULIOL
SOPAR EIVISSENC amb ambientació i música
20.30 h. Pati de la Malena. electrònica/tecno/house.

DISSABTE, 3 DE JULIOL
Actuació del MAG HUGO.
20.00 h. Parc Vil·la Rosario

CINEMA A la FRESCA

DIMARTS, 6 DE JULIOL: 22.00 h. SCOOBY!. USA 2020.
Cinema familiar.

DIMECRES, 7 DE JULIOL, 22.00 h. JOKER. USA 2019.
No recomanada per a menors de 18 anys.

DIJOUS, 8 DE JULIOL, 22.00h. HASTA QUE LA BODA NOS SEPARE.
No recomanada per a menors de 16 anys.

DIVENDRES 9 DE JULIOL
SOPAR MALENA CARNIVAL
Amb l’actuació del grup Tito Pontet
20.30 h. Pati de la Malena.

DISSABTE 10 DE JULIOL
CONCERT D’ESTIU DE LA SOCIETAT MUSICAL BANYERES DE 
MARIOLA
23.00 h. Parc Vil·la Rosario

DIVENDRES 16 I DISSABTE 17 DE JULIOL
CELEBRACIÓ DE 40 ANYS DE LA LLEGENDA
22.00 h. Parc Vil·la Rosario

DIJOUS, 22 DE JULIOL
DIA DE LA PATRONA SANTA MARIA MAGDALENA
08.00 h. Missa en l’ermita
20.00 h. Missa en l’ermita
20.30 h. Volteig de campanes i vespre de balls populars (obli-
gatori mascareta).

DIVENDRES 23 DE JULIOL
19.30 h. OFRENA DE FLORS A SANTA M. MAGDALENA
20.00 h. NOVENA en l’ermita
23.00 h. CONCERT D’ESTIU de l’AGRUPACIÓ MUSICAL LA NOVA
(parc Vil·la Rosario)

DISSABTE 24 DE JULIOL
FESTIVITAT DE SANTA MARIA MAGDALENA
7.30 i 12.00 h. Volteig general de campanes
20.00 h. Missa Solemne en honor de la Patrona.
A continuació danses en la Plaça Major
23.00 h. parc Vil·la Rosario, actuació de l’ORQUESTRA LA PATO 
(asseguts/assegudes i amb invitació).

DIUMENGE 25 DE JULIOL
19.00 h MISSA i NOVENA en l’ermita
A continuació HOMENATGE als MAJORS amb 
l’actuació del grup de danses AIRES DE MARIOLA.
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Ajuntament de Banyeres de Mariola

Avançant junts

Ajuntament de Banyeres de Mariola

PROGRAMACIÓ DE LA MALENA (DES DEL 2 DE JULIOL)

EL DIA A DIA A 
L’AJUNTAMENT

— Reparacions en l’accés al parc Vil·la Rosario.
— Licitada la contractació de l’Escola d’Estiu.
— Desbrossament en el camp de futbol i àrees del poliesportiu.
— Tramitació d’un contracte de subministrament, en règim d’arrendament, modalitat 

de rènting, de dos vehicles per a la Policia Local.
— Adquisició de set equips de telecomunicacions amb els seus corresponents bate-

ries de reserva i microaltaveus destinats a la Policia Local.
— Desinfecció del parc caní.
— Contractat un servei d’informació turística per a prestar servei al Castell durant 

els mesos estivals.
— Neteja de rotondes.
— Treballs de desbrossament en espais urbans.
— Neteja i obertura de la piscina municipal i contractatació del servei de manteni-

ment per a la temporada d’estiu.
— Contractació d’orquestres per a les festes de la Malena i de la Relíquia.
— Col·laboració i suport en l’organització de l’espectacle de la Llegenda de Sant 

Jordi, el Drac i la Princesa en el seu 40 aniversari.
— Manteniment de vies públiques. 
— Elaboració d’un projecte destinat a licitar el servei del manteniment de l’enllume-

nat públic en la població.
— Treballs de reforma i millora de la producció d’ACS (aigua calenta sanitària) en 

instal·lacions del Poliesportiu, així com de desinfecció i neteja per a prevenció de 
la legionel·la.

— Reparació de la marquesina de la parada d’autobusos.
— Rehabilitació del paviment d’un tram de la plaça dels Plàtans mitjançant la col·lo-

cació d’asfaltat imprés.
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AMB UNA AJUDA DE MÉS DE 6.000 EUROS

LA MOSTRA LA FORMEN 29 OBRES 

‘Paraules Pintades’ s’exposa al carrer

La Generalitat finançarà les 
despeses del Previfoc’2021

La Generalitat Valenciana, a través 
de la Conselleria d’Agricultura, Des-
envolupament Rural, Emergència 
Climàtica i Transició Ecològica ha 
atorgat a l’Ajuntament una subvenció 
de 6.140,00 euros per a la realització 
d’activitats de voluntariat ambiental 
en matèria de prevenció d’incendis 
forestals per a enguany.

L’ajuda s’ha concedit a la vista de la 
Resolució de 15 de juny de 2021, del 
director general de Prevenció d’In-
cendis Forestals, publicada en el Dia-
ri Oficial de la Generalitat Valenciana 
núm. 9111 de data 21/06/2021.

Les activitats subvencionades tenen 
com a objecte atendre les despeses 
derivades de la tasca que desenrotlla 
el personal voluntari que participa 
en les activitats del “Previfoc”. Les 
funcions d’aquest personal, que està 
coordinat per l’Agrupació Municipal 
de Protecció Civil, inclou la prevenció 

L’Exposició es situa als balcons dels carrers del centre.

F ins al 4 de juliol pot veure’s al 
carrer La Creu i les places de 
l’Ajuntament i de la Malva la 

mostra de pintures als balcons “Parau-
les Pintades” en l’edició de 2021. Tal 
com s’explica en la seua presentació, 
aquesta exposició té la particularitat de 
poder ser mostrada a l’aire lliure, tenint 
als balcons dels edificis com a punt de 

Els voluntaris vigilaran l’entorn natural del poble. 

suport. D’aquesta manera les places i 
els carrers es converteixen en espai ex-
positiu i es reforça la dimensió social 
de la cultura.

La mostra la formen 29 obres inspi-
rades en un fragment textual que cada 
artista ha seleccionat com a punt de 
partida del seu treball, per la qual co-
sa “Paraules Pintades” té com a eix la 

interrelació entre les arts plàstiques i 
visuals i la literatura. Entre les exposa-
des poden veure’s obres d’artistes del 
poble entre els que estan Ana Belda 
Tudela, Jami Blanes Verdú, Just J. Ga-
rrido Aracil, Aitana Sempere Navalón i 
els alumnes del taller “La Estampa” de 
Manolo Granado.

“Paraules Pintades” és una exposi-

ció itinerant que enguany transcorre 
a través dels carrers d’Agres, Alfafa-
ra, Banyeres de Mariola, Bocairent i 
Muro, dues poblacions més que les 
que va registrar l’edició anterior, es-
devinguda en 2019, convertint-se en 
un element vertebrador de les pobla-
cions de la cara nord de la serra de 
Mariola.

En 2020 la crisi sanitària de la Co-
vid-19 va impedir que es celebrara. 
Aquesta iniciativa cultural ha tingut 
continuïtat enguany davant l’evidència 
de la millora de l’evolució de la pan-
dèmia. Després de passar per Bocai-
rent i estar ara en Banyeres, en pròxi-
mes dates viatjarà a Alfafara, després 
ho farà a Agres i finalment a Muro.

d’incendis forestals, el desenvolupa-
ment de campanyes de sensibilització, 
educació i conscienciació als visitants 
d’espais naturals i forestals mitjançant 
accions d’informació sobre el com-

pliment de les diferents normatives 
aplicables, la vigilància dissuasiva i 
l’aplicació de programes d’educació 
ambiental amb especial incidència en 
el coneixement del medi forestal.

Agraïment de 
‘Casa Oberta’
Representants de l’associació “Casa Oberta” es van reunir el dia 9 de 
juny amb l’alcalde Josep Sempere i l’edil de Serveis Socials, Rocío 
Alfaro, per a agrair la col·laboració presta el consistori des de fa anys 
donant suport a aquesta institució. Casa Oberta és una associació 
sense ànim de lucre, declarada d’Utilitat Pública, que té com a 
objectiu la realització de projectes d’acolliment residencial i reinserció 
sociolaboral amb població drogodependent, donant suport a persones 
amb problemes d’addiccions. Entre les últimes accions empreses per 
la institució destaca el projecte per a proporcionar habitatge a joves 
en risc d’exclusió social.

Representants de l’associació “Casa Oberta” i l’Ajuntament.

Les pintures es combinen amb referències literàries.

www.ignaciogimeno.com
CIRUGÍA ORTOPÉDICA Y TRAUMATOLOGÍA  �  CIRUGÍA ARTROSCÓPICA  �  TRAUMATOLOGÍA DEPORTIVA

VITHAS HOSPITAL INTERNACIONAL MEDIMAR
Avda. Denia, 78 - 2ª planta - 03016 ALICANTE
Tel.: 965 16 22 00 - Ext. 8056

Avda. Conde Lumiares, 37 bajo (CM Lumiares)  - 03010 Alicante - T. 965 25 46 12
Pintor Cabrera, 8 - bajo (CM Estación) - 03005 Alicante - T. 965 12 55 00
Jaime Segarra, 2 - bajo (Clin. Alicante) - 03010 Alicante - T. 966 35 99 66

CONSULTAS

Dr. J. IGNACIO GIMENO ABAD
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Contacontes, llibres i dansa en 
l’edició de Llirauca 2021
Els dies 18 i 19 de juny -divendres 
i dissabte- es va celebrar l’edició 
de “Llirauca 2021” (festa del llibre, 
la paraula i la música), en una 
versió “mini”, reduïda a causa de la 
pandèmia.
El divendres es va oferir al parc Vil·la 
Rosario un contacontes a càrrec de 
la valenciana Eva Andújar, narradora 

oral amb gran experiència en aquest 
camp i que ja havia recitat a Banyeres 
en alguna altra ocasió. També es va 
presentar el llibre “Valor, Maria!, 
de Joan Borja i il·lustracions de 
David González, amb presència de 
l’escriptor. Així mateix es va retre 
homenatge a Enric Valor amb una 
exposició dels personatges més 

coneguts de les seues rondalles.
El dissabte va haver-hi un espectacle 
de dansa en el Teatre Principal. Va 
actuar la companyia “Cocinando 
danza” i va oferir l’espectacle 
“Trànsit”, dirigit de manera especial 
al públic infantil i familiar amb 
la intenció de conscienciar sobre 
l’educació viària i la mobilitat 

Eva Andújar durant el contacontes celebrat en Vil·la Rosario.

L’ERMITA ESTÀ ENTRE BANYERES I BOCAIRENT

Romeria a l’ermita de Sant Antoni 
E l dia 13 de juliol, diumenge, 

dia de Sant Antoni, es va cele-
brar la tradicional romeria que 

porta a molts veïns a visitar l’ermi-
ta de Sant Antoni de Pàdua que està 
entre Banyeres i Bocairent. A les 9 
del matí es va celebrar una missa en 
honor del Sant i també va realitzar 
el tradicional “porrat” en el recinte, 
amb presència d’algunes parades. 

Aquesta tradició tracta de “recupe-
rar-se” després de les complicacions 
a feg ides  que han suposat  aques t 
temps de pandèmia.

LA TRADICIÓ DE TIRAR L’AGULLA
El lloc web dedicat a les ermites i 

santuaris de la Comunitat Valenciana 
ofereix una descripció d’aquesta ce-
lebració dins de l’apartat de “festes i 

tradicions” i recorda la tradició que 
caracteritzava a aquest esdeveniment: 
“A Sant Antoni de Pàdua se li atribueix 
el poder de trobar nuvi a les xiques 
solteres. Diu la tradició que les joves 
que desitgen trobar parella han de 
tirar una agulla en la pila d’aigua be-
neïda que hi ha en l’ermita, al costat 
de l’entrada”, una pràctica que enca-
ra recorden els nostres majors.

Celebració religiosa a l’esplanada de l’ermita.

Al fons s’aprecia la presència d’algunes parades.

TOSO RIBERA

VICENT MOLINA

EDICIÓ “REDUÏDA” PER A CELEBRAR LA FESTA DEL LLIBRE I LA MÚSICA
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El dia 10 de juny es va presentar 
a la Casa de Cultura el llibre de 
Jordi Raül Verdú “L’aventura 
del Tractat d’Almisrà” amb 
il·lustracions Sergi Olcina”. 
L’escriptor alcoià ofereix en 
aquest treball una visió dirigida 
als més menuts del que va ser 
el tractat amb el qual Jaume I 
va marcar els límits del territori 
valencià i que es va concretar 
en la veïna localitat del Camp de 
Mirra. El conte està publicat per 
Reclam Editorial i té un marcat 
caràcter didàctic, incorporant 
un mapa en el qual es plasma 
l’argument i en el que es detalla 
una descripció del paisatge, les 
persones i l’època en la qual es 
van desenvolupar els fets.

Organitzat per la Creu Roja, el dia 4 
de juny es va escenificar a l’esplana-
da del parc municipal Vil·la Rosario 
“l’odissea de Nambi”, un espectacle de 
marionetes que té l’objectiu d’acostar 
als més menuts els Objectius de Desen-

volupament Sostenible.
Les titelles que van aparéixer en la 

funció van recordar la importància del 
nostre comportament responsable i 
sostenible per a protegir el planeta Te-
rra. L’espectacle forma part d’un pro-

jecte de sensibilització sobre els Ob-
jectius de Desenvolupament Sostenible 
(ODS) que vol implicar la infància i les 
seues famílies en el compliment dels 
objectius recollits en l’Agència 2030.

En aquest projecte està plenament 

identificada Creu Roja, entitat que 
comparteix els objectius de l’Agenda 
2030, la qual cosa li està portant a 
posar en marxa nombroses accions i 
iniciatives per a conscienciar a la po-
blació.

Espectacle de marionetes per a conscienciar 
sobre el desenvolupament sostenible

L’espectacle el va promoure l’assemblea de Creu Roja. La iniciativa vol acostar als més menuts al desenvolupament sostenible.

ORGANITZAT PER CREU ROJA

Presentat 
el llibre 
de Jordi 
Raül Verdú 
“L’aventura 
del Tractat 
d’Almisrà”
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Concentració per a rebutjar els 
últims casos de violència de gènere

Assistents a la concentració. 

El dia 11 de juny a la nit es va celebrar en la plaça 
de l’Ajuntament una concentració i un minut 
de silenci a conseqüència dels últims casos de 

violència de gènere que s’havien produït a Sevilla i Te-
nerife. La iniciativa va ser impulsada al poble per l’As-
sociació Mariola Violeta.

La reivindicació pretenia recordar a les víctimes i 
demanar el final de les agressions i els assassinats 
masclistes. Cal significar que la tragèdia ocorreguda 
a Canàries ha causat una enorme commoció en la so-

cietat. No obstant això, la resposta a la convocatòria va 
resultar ser molt minoritària.

Després d’aquests últims successos són 37 els menors 
que han mort en casos de violència de gènere -des que 
es comptabilitzen aquestes dades-. Alguns d’ells han 
sigut víctimes d’una violència que busca danyar a la 
mare.

D’altra banda, en el moment de redactar aquestes lí-
nies en 2021 s’havien comptabilitzat 18 dones víctimes 
de violència masclista.

Molt poc ha faltat perquè l’IES Professor Manuel Broseta aconseguira el ple 
d’aprovats en les Proves d’Accés a la Universitat (PAU), l’antiga selectivitat, 
que es van celebrar els dies 8, 9 i 10 de juny i de les que es van fer públics els 
resultats el dia 18. Al final, van aconseguir aprovar 45 dels 46 alumnes que es 
van presentar a la prova, el que representa el 97,83% del total, un percentatge 
que coincidix amb el registrat en l’àmbit de L’Alcoià i El Comtat, tenint en con-
sideració els instituts d’Alcoi, Cocentaina, Muro i Banyeres. Des de l’IES banye-
rí es va mostrar satisfacció general pels resultats obtinguts.

Quasi ple d’aprovats en les 
Proves d’Accés a la Universitat

L’Ajuntament va commemorar el Dia de la Diversitat LGTB amb la progra-
mació de la projecció d’una pel·lícula a la Casa de Cultura - Teatre Benefi-
cència el dia 29 de juny a la vesprada. El film que es va oferir va ser “Cors de 
pedra”, una pel·lícula de producció islandesa que narra la història d’amistat 
i amor entre dos xics, molt amics entre si, en una xicoteta població d’aquell 
país. A mesura que un intenta guanyar-se l’interés d’una xica, l’altre desco-
brix nous sentiments cap al seu millor amic, tot això en la difícil etapa de 
l’adolescència.

Pel·lícula per a commemorar el 
Dia de la Diversitat LGTB

Del 29 de juny al 4 de juliol es va celebrar a Banyeres un curs internacional 
d’interpretació pianística impartit pel professor Maurizio Moretti, pianista i 
director d’orquestra, un dels músics italians més prestigiosos en els últims 
anys en l’escena concertística internacional. L’acció formativa va incloure tres 
concerts als quals podia assistir el públic: el divendres dia 2 de juliol, a les 20 
hores, en el Teatre Principal; el dissabte dia 3 de juliol, a les 20 hores, a l’es-
glésia de Santa María; i el diumenge 4 de juliol, a les 18,30 hores, en el Teatre 
Principal

Curs d’interpretació pianística

XARXES SOCIALS
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A CONSEQÜÈNCIA DE LES LIMITACIONS IMPOSADES PER LA CRISI SANITÀRIA DEL CORONAVIRUS

Processó del 
Corpus a 
l’interior de 
l’església
La parròquia de Santa Maria va 

celebrar la festivitat del Corpus 
Christi amb la realització dels 

actes a l’interior de l’església a con-
seqüència de les limitacions imposa-
des per la crisi sanitària del Coronavi-
rus. La celebració va esdevenir el cap 
de setmana del 12 i 13 de juny amb 
la realització, el dissabte i el diumen-
ge, de misses solemnes de l’Octava de 
Corpus amb Processó Claustral i im-

posició d’escapularis del Sagrat Cor 
de Jesús als xiquets i xiquetes que en-
guany han pres la Primera Comunió.

Ressenyar, per altra banda, que les 
comunions van tindre lloc de mane-
ra escalonada, al llarg de diferents 
caps de setmana, per a evitar que es 
produïren massificacions de gent. 
Enguany han sigut 53 els xiquets i 
xiquetes que han rebut aquest sagra-
ment. La processó del Corpus es va celebrar dins de l’església. 

Xiquets i xiquetes en l’interior de l’ermita.

Jocs en l’esplanada de l’ermita de Sant Antoni. 

No va faltar el toc de la campana. 

FOTO MORENET

Fi de 
curs de la 
catequesi 
a Sant 
Antoni

El curs de catequesi d’enguany es 
va clausurar amb una excursió a 
l’ermita de Sant Antoni. La ruta es 
va iniciar en el passeig de la Font 
del Cavaller des d’on els xiquets i 
xiquetes participants, acompanyats 
dels seus catequistes, van caminar 
fins a arribar a l’ermita. Allí, amb la 
participació del rector Ramón Micó 
Colomer, es va visitar l’ermita, es va 
cantar i es va fer una oració. Des-
prés va arribar el moment del bere-
nar i el temps de fer distints jocs a 
l’esplanada de l’ermita.
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HA TORNAT A ACTIVAR-SE COINCIDINT AMB LA DESESCALADA

“Espai solidari” més que rober
P arlar de Càritas suposa identificar 

la institució amb el “Rober” des del 
qual es dóna suport a moltes per-

sones. Però Càritas és molt més i el rober, 
com a tal, cobra una dimensió molt major 
si s’analitza el seu significat real i les pres-
tacions que ofereix.

Per això els seus responsables pensen 
que el que tradicionalment coneixem com 
a rober, “on portem el que no volem” 
hauria d’identificar-se d’una altra manera. 
Prefereixen anomenar-lo “Espai Solida-
ri”, que és com s’està enfocant des de ja 
fa temps.

Quan s’entra a l’Espai Solidari, que ha 
tornat a funcionar després de la reducció 
de la incidència de la pandèmia, el primer 
que trobem és una zona on hi ha una tau-
la i una prestatgeria repleta de joguets i 
llibres. La intenció, segons expliquen les 
que ho gestionen, és que les famílies que 
acudeixen disposen d’un lloc on els fills 
puguen gaudir d’entreteniment mentre els 
adults accedeixen a la zona de botiga per 
a seleccionar els articles que compraran.

Sí, he posat “comprar”, està ben escrit. 
Des de fa un temps es “compra” la roba. El 
preu és reduït, però cada peça té fixat un 
preu. Encara que l’import siga simbòlic, la 
mesura ajuda a “dignificar” el que repre-
senta el lliurament de roba i evita l’acapa-
rament. De fet, qualsevol persona que ho 
desitge té accés a aquesta botiga de roba, 
que en la major part és de segona mà. “Ara 
es miren les peces, es comproven les ta-
lles, se les proven i la persona decideix si 
la compra o no. Abans era diferent, la roba 
era gratis i tot s’arreplegava, fins i tot si no 
feia falta”.

El que es recapta es destina a finançar 
altre tipus de despeses. “Sempre hi ha ne-
cessitats en les que Càritas ha de tirar una 
mà: una bombona de butà que pagar, un 
rebut de llum pendent, un lloguer o, fins 
i tot, una quota de l’escola d’estiu que una 
família té problemes per a poder afrontar”.

La fórmula “Espai Solidari” està ajudant 
a establir vincles amb les famílies que te-
nen necessitat. “Es senten més acollits, una 
sensació necessària si es vol ser partícip 
d’una societat. Pensem que és una qüestió 
que està ajudant a fomentar la integració”.

Les responsables d’aquest espai comenten 
que hi ha multitud de roba en els nostres 
armaris a la que no se li dóna ús. En Càritas 
es parla de «Moda-Re» perquè fomentem la 
REcollida, la REclassificació, la REutilització 
i el REciclatge, en el que és un exemple clar 
de l’economia circular i solidaritat. Quan es 
deixa roba en la bústia de Càritas cal pensar 
que passa de no valer res a estar plena de 
vida i esperança. “Aquest és el principi, per-
què després la roba és revisada, classificada 
i se li assigna destí. Col·laborem directament 
amb associacions de mares amb necessitats, 
donem suport a temporers sense recursos, 
a institucions d’acolliment de menors, a en-
titats que tracten amb gent que està al ca-
rrer... a més d’atendre les necessitats que es 
plantegen al poble i en altres localitats amb 
qui es treballa de manera estreta. També ho 
fem amb Koopera, un projecte que perse-
gueix integrar persones en risc o en situació 
d’exclusió social”.

L’Espai Solidari té una bústia per a dipò-
sit de roba obert les 24 hores del dia i atén 
el públic en persona els dimecres de 18 a 
20,30 hores.

Zona de tenda de l’Espai Solidari.

Operaris del projecte solidari Koopera carregant roba.

Una voluntària organitzant paquets plens de donatius.
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Concert de les dues bandes del poble
E l  parc  munic ipa l  de  Vi l · l a 

Rosario va acollir el dissab-
te dia 26 de juny la 36 edició 

del “Festival de Bandes de Santa 
Maria Magdalena” que organitza la 
Societat Musical Banyeres de Ma-

riola. En la presentació, a càrrec 
d’Anna Payà, es va dir que les dues 
bandes actuaven per segona ve-
gada en aquest festival de manera 
conjunta -va ser en la 25 edició-. 
Payà va recordar, com a anècdota 

d’aquell dia, la “inesperada visita” 
d’una plaga de formigues voladores 
que va fer que poc faltara perquè 
no poguera acabar d’interpretar-se 
l’última peça del concert.

Davant més de 600 persones, la 

primera que va actuar va ser La No-
va, que va interpretar “Sit de plata” 
de José Rafael Pascual-Vilaplana, 
“Pilatus: mountain of dragons”, de 
Steven Reineke, i “L’arca de Noé”, 
d’Óscar Navarro. La segona part va 

incloure l’actuació de la Societat 
Musical que va oferir el repertori 
format per “Goiri” de Ramón Gar-
cía i Soler, “Bulgarian Danses”, de 
Franco Cesarini, i “Racó de l’or” de 
Saül Gómez i Soler.

La Nova dirigida per Antonio Lillo. La Societat Musical dirigida per José Francisco Mira. 

DAVANT MÉS DE 600 PERSONES EN L’ESPLANADA DEL PARC VIL·LA ROSARIO
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L’AMPA de la Fundació Ribera invertix 
32.000 euros en la millora dels patis

Vista aèria d’una de les zones del pati.

L’Associació de Mares i Pares 
d’Alumnes (AMPA) del col·legi 
Fundació Ribera ha invertit més 

de 32.000 euros en l’adequació i mo-
dernització dels patis del centre. El pro-
jecte, que prèviament va ser consensuat 
amb la Comunitat Escolar i que va ob-
tenir el suport del col·lectiu de mares 
i pares d’alumnes en els seus diferents 
nivells educatius, ha tingut com a fi pri-
mordial millorar els espais de descans 
dotant-los d’elements sostenibles i d’en-
treteniment.

D’acord amb la informació facilitada 
per la junta de l’AMPA s’ha instal·lat 
mobiliari i elements d’exterior de baix 
manteniment per a afavorir la socialit-
zació, la pràctica de jocs educatius que 
fomenten la consciència i la mobilitat 
ecològica i donar, al mateix temps, ma-
jor valor a la zona on es situa la figu-
ra de la Mare de Déu que hi ha al pati 
principal.

La inversió ha consistit en la col·lo-
cació de dues marquesines de poli-
carbonat per a crear espais d’ombra 
i protecció enfront d’inclemències me-
teorològiques, una de 30 m² en l’edi-
fici del pavelló-gimnàs i una altra de 
24 m² en el lateral de l’aulari adjacent 
al carrer Travessa. També s’han pavi-
mentat 115 m² del pati principal amb 
cautxú de diferents colors i el logotip 
del centre.

D’altra banda s’han instal·lat 9 taules 
de fusta de pi amb bancs, amb capa-
citat per a 8 persones per taula, així 
com altres dues taules de jocs per a 4 
persones (escacs i parxís). Als patis 
s’han col·locat també papereres ecolò-
giques, dos tipus de bancs, un suport 
per a subjectar una lona de 15 m² i un 
altre per a permetre l’estacionament 
de bicicletes.

L’acció s’ha completat amb la col·lo-
cació de 5 panells desmuntables en 
els murs perquè puguen ser decorats 
per l’alumnat, així com panells indi-
catius dels accessos i senyalística fixa 
per a facilitar la ubicació de les aules 
i departaments en llengua castellana, 
valenciana i anglés. 

Marquesina i taules en la zona del gimnàs.
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Actes de fi de curs en 
els centres educatius
E ls actes de final de curs han sigut 

motiu d’actualitat al llarg del mes 
de juny en els diferents centres 

educatius. En l’IES Professor Manuel 
Broseta es van celebrar en dies i llocs 
diferents per a complir amb les mesures 
anti Covid-19 i poder respectar les dis-
tàncies de seguretat. L’11 de juny va ser 
la fi de curs dels alumnes de 2n de BAT; 
el dia 18 es va fer un acte conjunt dedi-
cat als alumnes de 4t d’ESO dels cursos 
2019-2020 i 2020-2021: i el 9 de juliol 
està previst que s’organitze un altre, de-
dicat en aquesta ocasió als alumnes de 
2n de BAT del curs 2019-2020, ja que 
aquests estan ja en la universitat.

Des de la direcció de l’IES s’ha realit-
zat una valoració global molt positiva, 
ja que ha sigut possible dur a terme 
els esdeveniments de manera presen-
cial i fer el reconeixement als alumnes 
que han sigut premiats en els diferents 
certàmens organitzats, com els premis 
Marcel·lí Sarrió, o el reconeixement a la 
labor docent de Vicent Navarro Ribera, 
jubilat el curs passat.

En el col·legi Fundació Ribera es va 
celebrar un acte de clausura també 
amb “doble” homenatge als alumnes 
del 4t curs d’ESO de les promocions 
2019-2020 i 2020-2021. Va ser el dia 12 
de juny en el Teatre Principal. En ell la 
professora del centre Aurora Sarrió va 
impartir una lliçó magistral sobre el te-
ma “la importància de la lectoescriptura 
com a base de l’aprenentatge: un enfoca-
ment des de la neurociència”. També va 
haver-hi paraules dels alumnes, vídeos 
sobre les seues vivències en el centre, el 
lliurament de les orles i les intervencions 

HAN MARCAT ELS ÚLTIMS DIES DEL CURS

Final del curs de 2n de BAT en l’IES (Foto IES P.M.Broseta)

Actuació musical en l’IES durant el final de curs de 4t d’ESO (Foto IES P.M.Broseta)

Programa de Formació de 
Persones Adultes

La regidoria d’Educació ha fet 
pública l’oferta formativa que ofe-
rix el programa municipal de For-
mació de Persones Adultes per al 
curs 2021-2022. Es compon, dins 
de l’apartat d’Ensenyament Reglat, 
d’un primer cicle en el qual s’inclou 
un primer nivell d’alfabetització / 
neolectores i un segon nivell sobre 
educació base.

Així mateix hi ha un segon cicle en 
el qual es poden cursar proves lliu-
res de Secundària a distància, sent 
la titulació de “Graduat en ESO” la 
que s’obté al final del curs.

D’altra banda s’impartixen també 
programes formatius en els quals 
és possible preparar les proves de 
la Junta Qualificadora de Coneixe-

ments del Valencià, E.O.I. i Universi-
tat (CTACOVA) en els nivells A1, B1, 
C1 i C2. D’igual manera s’impartix 
espanyol per a immigrants dirigit 
a preparar l’obtenció del diploma 
d’espanyol del nivell A2.

Finalment es realitzen tallers d’an-
glés (A1, A2, B1 i B2) i de prepara-
ció a les proves lliures de l’Escola 
Oficial d’Idiomes.

Els interessats poden formalit-
zar matrícula en el col·legi Alfonso 
Iniesta de dilluns a dijous en horari 
de 17 a 21 hores o el divendres al 
matí de 9 a 13 hores durant els me-
sos de juny, setembre i octubre. En 
els mesos de juliol i agost la matrí-
cula podrà realitzar-se en les ofici-
nes de l’Ajuntament.

del president de la Fundació Ribera i de 
l’Alcalde. D’altra banda, el pati del centre 
va ser escenari de la programació d’actes 
per a acomiadar les etapes d’Infantil i de 
Primària.

L’Alfonso Iniesta també va triar el 
Teatre Principal per a celebrar l’acte 
de graduació dels alumnes de 6é de 
Primària. Va ser l’11 de juny i es va 
fer en dues parts. A les 5 de la vespra-
da es va fer el lliurament de beques 
i orles als alumnes de la promoció 
2019-2020 i eixe mateix dia, a les 8 
de la vesprada, als alumnes del 2020-

2021. Els actes van consistir, com en 
altres ocasions, en una projecció de 
fotografies dels alumnes, el discurs del 
mantenidor, el lliurament de les be-
ques i orles i la intervenció de l’Alcal-
de. D’altra banda, l’últim dia de curs 
es va organitzar al pati del centre i al 
parc Vil·la Rosario una festa de comiat 
amb jocs, tallers, castells inflables, 
l’actuació d’un mag i el repartiment de 
gelats. Enguany va caldre contractar 
més activitats per a poder respectar 
els grups bambolla i les normes sani-
tàries.

Alumnes de l’Alfonso Iniesta, promoció 2019-2020 i promovió 2020-21. (Fotos Morenet)



Acte de cloenda de 4t d’ESO de la Fundació Ribera (Foto Morenet).
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Festa infantil de l’Alfonso Iniesta amb jocs i activitats (Foto CEIP A.Iniesta).

Cloenda de Primària de la Fundació Ribera (Foto Morenet). Fi de curs del Conservatori de Música (Foto Morenet).
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EN EL CAMPIONAT D’ESPANYA DE CIRCUITS

Lydia Sempere ha debutat amb 
l’escuderia Renault de turismes

Lydia Sempere ha debutat en el 
Campionat d’Espanya de Turis-
mes formant part de l’escuderia 

Renault amb el model Mégane R.S. 
de la casa del rombe. Renault Group 
España fa 53 temporades que parti-
cipa en la competició nacional d’una 
forma ininterrompuda i en aquesta 
edició ha decidit apostar per Lydia 
Sempere a través de la FRIMS (Fun-
dació Renault per a la Inclusió i la 
Mobilitat Sostenible).

La banyerina va presentar el seu 
cotxe el dia 6 de juny en la plaça de Lydia durant la presentació del Megane R.S. a Alcoi

La banyerina va 
presentar el seu 
cotxe el dia 6 de 
juny en la plaça de 
l’Ajuntament d’Alcoi

l’Ajuntament d’Alcoi, causant la natu-
ral sorpresa entre els vianants i con-
ductors que caminaven o circulaven 
per allí.

Al projecte s’ha sumat l’assegu-
radora Unió Alcoiana com un dels 
patrocinadors del projecte. El seu 
director general, Enrique Jorge Ri-
co, la va acompanyar en tot moment. 
També va estar l’alcalde d’Alcoi, Toni 
Francés i el regidor d’esports, Alberto 
Belda, que també van passar per la 
carpa preparada per a l’ocasió i in-
teressar-se pel debut de Lydia en els 
circuits.

Lydia va ser sisena, novena i huitena 
en les primeres tres carreres dispu-
tades a Navarra, les primeres com 
a pilot del Campionat d’Espanya de 
Turismes. El dia 3 de juliol està pre-
vist que afronte la següent cita del 
Nacional en el circuit del Jarama, a 
Madrid.

ÉS UN DELS VALORS DE LA PLANTILLA DEL MÚTUA LEVANTE NB ALCOI

Cristina Aguilera, fonamental 
per a mantenir la 1a Divisió

La banyerina Cristina Aguilera, que forma part 
de la plantilla del Mútua Levante NB Alcoi, mili-
tant en la Primera Divisió del bàsquet nacional, 
ha sigut una de les jugadores més destacades 
de l’equip en l’última temporada. El seu paper 
ha sigut decisiu per a aconseguir que el conjunt 
haja pogut mantindre la permanència en la Pri-
mera Divisió, un repte que a priori es presenta-
va especialment complicat perquè l’equip havia 
tornat a aquesta categoria després de cinc anys 
d’absència i en un any molt difícil a causa de la 
pandèmia.

GINÉS PALAZÓN FITXA PEL XEREZ CLUB
Coincidint amb el tancament d’aquesta edi-

ció hem sabut que Ginés Palazón s’ha unit 
a la disciplina del Xerez Club Esportiu de 
Bàsquet, signant un contracte que li uneix al 
club de Jerez. El pivot, nascut en 2002 i de 
2,07 d’altura, fa un pas més en la seua ca-
rrera esportiva després d’haver militat en el 
C.B. Banyeres (infantil de primer, infantil de 
segon i cadet de primer, en categoria zonal); 
en l’equip de la Fundació Lucentum d’Alacant 
(cadet de segon en categoria preferent); en 
el C.D. Onil (júnior de primer i júnior de se-
gon en la categoria autonòmica); C.B. Jairis 
Alcantarilla, de Múrcia (fins a desembre de 
2020 en categoria nacional); i C.A. Montemar 
d’Alacant (2020 fins a acabar la temporada 
en la categoria nacional). Cristina Aguilera durant un partit.

Obri les portes la 
piscina municipal
El dia 25 de juny, divendres, va obrir la piscina del poliesportiu. 
S’iniciava, d’aquesta manera, la temporada de banys en aquesta 
instal·lació municipal, estant previst que estiga oberta fins al 5 de 
setembre. L’horari és de 10 a 19:45 hores al llarg de cada dia de la 
setmana. L’aforament, segons la normativa en vigor en el moment de 
redactar aquestes línies, era de 56 persones.
Respecte a l’ús de la mascareta en aquesta instal·lació, des del dia 
26 de juny, amb la nova normativa en vigor, només és necessària en 
l’exterior quan no puga mantenir-se la distància de seguretat entre 
les persones (1,5 metres), mentre que en els espais públics interiors 
haurà de continuar utilitzant-se.
No obstant això l’obertura seguirà condicionada a la situació que 
determine l’evolució de la pandèmia de la Covid-19 i a les diferents 
mesures que s’implanten, tant en l’àmbit higiènic com de seguretat.

Piscina municipal del poliesportiu.
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PIVOT DE BÀSQUET I PILOT DE TURISMES

Cristina Aguilera i Lydia Sempere 
destacades en els Premis El Nostre 

C ristina Aguilera i Lydia Sempe-
re van obtenir dos dels Premis 
El Nostre Esport que conce-

deix el periòdic El Nostre d’Alcoi als 
esportistes més destacats de l’última 
temporada d’Alcoi i comarca. L’acte, 
que complia la novena edició, es 
va celebrar el dijous 17 de juny als 
cines Axion del centre comercial 
Alzamora i es va poder fer amb 
públic encara que amb un nombre 
d’assistents molt restringit a causa 
de la pandèmia.

El reconeixement realitzat a 
Cristina Aguilera va tenir molt 
a veure amb el gran paper 
desenvolupat en la competició 
realitzada pel seu equip, el Mútua 
Levante Nou Bàsquet Alcoi. La pivot 
no sols va ser un dels pilars en els 
quals es va sostenir el conjunt per 
a poder aconseguir la permanència 
en la Primera Divisió, sinó que va 
aconseguir ser també la màxima 
encistelladora de l’equip, amb un 
total de 187 punts, contribuint 
de manera decisiva a mantenir 
la categoria. Cristina va rebre el 
premi de mans de Jordi Amorós, 
regidor d’Esports de Banyeres.

EXEMPLE DE SUPERACIÓ
D’altra banda Lydia Sempere 
va rebre un dels esments 
d’honor atorgats pel periòdic en 
considerar-la com a exemple de 
superació per a altres persones i 
esportistes amb discapacitat, per 
arribar a portar a terme el seu 
projecte de ser pilot del Campionat 
Nacional de Turismes. L’alcalde 
Josep Sempere va lliurar l’esment 
d’honor a la jove esportista.

Les premiades amb familiars i autoritats.

Jordi Amorós lliurant el premi a Cristina Aguilera. Lydia Sempere arreplegant la menció de mans de Josep Sempere.

Van obtenir dos dels 
Premis El Nostre 
Esport que concedeix 
el periòdic El Nostre 
d’Alcoi als esportistes 
més destacats de 
l’última temporada 
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Jordi Francés ha sigut protagonista 
en aquest últim mes de molts titulars 
en multitud de mitjans de premsa i 

televisió per haver dirigit -el 29 de maig- 
un grup de solistes de l’Orquestra Titular 
del Teatre Real de Madrid en l’estrena de 
l’òpera “Trànsit”, la primera òpera del 
compositor Jesús Torres basada en l’obra 
homònima de Max Aub escrita en 1944.
També perquè va estar al capdavant de 
l’Orquestra Simfònica Freixenet de l’Escola 
Superior de Música Reina Sofia en el Teatre 
Romà de Mèrida -el dia 25 de juny-, tenint com 
a solistes a Eva Rabcheska, al violí, i Willard 
Cartell, al violoncel, oferint un repertori format 
per la “Simfonia núm. 4 en Re menor” de 
Robert Schumann, i “Danza Húngara núm. 5” 
de Brahms. El concert va ser retransmés per 
la 2 d’RTVE com a comiat a la setmana del Dia 
Europeu de la Música en la cadena pública, 
formant part de la inauguració de la 67 edició 
del Festival Internacional de Teatre Clàssic de 
Mèrida, tenint com a espectadora d’excepció a 
la Reina Sofia.
D’aquesta forma el banyerí continua acumulant 
èxits en la seua carrera, al que cal sumar haver 
dirigit l’Orquestra Nacional d’Espanya, la de la 
Comunitat de Madrid, la de València, la BBC 
Philharmonic, l’Ensemble InterContemporain o 
la Simfònica de Bilbao, entre altres.
A la pregunta sobre quines eren les seues 
sensacions després de les últimes actuacions 
confessava que en la seua carrera hi havia 
compromisos molt més visibles que altres. “Els 
últims han transcendit més al públic per la 
seua repercussió, perquè han pogut ser vists 
per més gent. Però la veritat és que no pare de 
treballar i les meues sensacions tenen a veure 
més amb la complexitat de l’última temporada, 
on la pandèmia ha col·locat el món de l’art en 
una situació extremadament complicada, on 

tots ens hem vist afectats d’una forma o l’altra. 
No puc negar que tenia gran il·lusió en aquests 
últims projectes, potser per la seua repercussió, 
però aquesta és una cosa molt més apreciada 
des de fora que des de dins. Quan alguna cosa 
té transcendència ajuda a sentir-te bé, perquè al 
final contribueix a «arribar» a la teua família, 
als teus amics, i, en conseqüència, et fa feliç”.
Respecte a si existeix una dosi extra de 
responsabilitat en els esdeveniments de tanta 
visibilitat, Jordi Francés apel·lava als mitjans 
que es posen a disposició. “La diferència és 
el procés de preparació i els recursos que 
posen al teu abast. Un director depén molt 
dels mitjans que aporten les institucions 
organitzadores dels esdeveniments. Si són 
importants es disposen més condicions: el 
planter de músics, el nombre d’assajos, etc. I 
això ajuda a poder arribar al màxim nivell. En 
realitat no hi ha molts més secrets. Recorda 
molt al discurs d’alguns entrenadors de futbol: 
treball i més treball, partit a partit, autocrítica i 
molta dedicació”.
Després del concert oferit a Mèrida, Jordi 
Francés contava, com a anècdota, que va tenir 
ocasió de departir amb la Reina Sofia. “Vam 
comentar coses sobre el repertori dels dos 
autors alemanys, Schumann i Brahms, i després 
vam parlar de la meua procedència. Li vaig 
dir que era valencià i José Manuel Rodríguez 
Uribes (ministre de Cultura), que també estava 
en la conversa, va puntualitzar que era alacantí, 
afegint que era de Banyeres de Mariola, per 
la qual cosa vam parlar de les bondats de la 
nostra serra, la qual semblava conéixer”.
Tot això passava en l’entorn del teatre romà de 
Mèrida, un espai de més de dos mil anys en 
què s’oferien tragèdies gregues i que ha sigut 
escenari de multitud de representacions. “Al 
final els músics fem visites també a la història, 
en concret a la història de la música. L’espai 

Jordi Francés 
estrena ‘Trànsit’ a 
Madrid i dirigeix 
a Mèrida davant 
la Reina Sofia

Jordi Francés dirigint l’Orquestra Simfònica Freixenet. 

és grandiós, sobretot per la mística i l’estètica 
que incorpora, però no tant per l’acústica, al 
ser un lloc tan obert, la qual cosa fa que resulte 
complicat tocar”.
Després de marxar a París espera tornar 
prompte, ja que en unes setmanes dirigirà en 
el Palau de la Música de Barcelona la final del 
Concurs Internacional de Música Maria Canals, 
un compromís que va adquirir l’any passat 
i que va ser cancel·lat per la Covid. També 
va anunciar que en la pròxima temporada 
tornarà a l’Orquestra Nacional d’Espanya amb 
dos projectes, estarà també en l’Orquestra del 
Principat d’Astúries i farà una òpera al Palau de 
les Arts de València, entre altres”. Jordi Francés 
assegurava que “encara que semble que hi ha 
molt de glamur, al final sóc un autònom com 
qualsevol altra persona, i cal tenir l’agenda tan 
plena com siga possible perquè cada mes cal fer 
front a la quota”. En la direcció de l’òpera ‘Trànsit’.

EN ÚLTIM CONCERT VA DIRIGIR LA SIMFÒNICA FREIXENET

La Reina Sofia, al fons, va seguir amb atenció el concert




